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به  ن  شد یک  د نز با   
ید  جد تحصیلی  ل  سا
ز  ی ا د یا ی ز صحبت ها
ح  مطر ن  لا مسئو ی  سو
ر  ینکه د ره ا با ر می شد د
شهرهای دارای وضعیت 
قرمز آموزش مطابق سال گذشته به صورت مجازی باشد 
و در دیگر شهرها که وضعیت کم خطرتری دارند، آموزش 
نیمه حضوری برگزار شود، اما چندروز مانده به آغاز 
سال تحصیلی، اعلام شد تمام مدارس باید به صورت 

حضوری دایر شوند.
این موضوع نه تنها باعث نگرانی خانواده ها شد، بلکه 
مدیران مدارس را نیز با چالش ضدعفونی و در نظر 
گرفتن تدابیر ویژه همچون خرید ماسک یا دستگاه های 
تب سنج و... در بازه زمانی بسیار کم مواجه کرد. با توجه 
به تماس های مکرر والدین دانش آموزان درباره اینکه 
آیین نامه های بهداشتی آن طور که باید و شاید رعایت 
نمی شود و امکان ابتلای دانش آموزان به بیماری کرونا 
وجود دارد، به چند مدرسه مراجعه و با مدیران و والدین 

گفت وگو کردیم.

  ضدعفونی معنا ندارد
مدرسه گلشن آزادی یکی از مدارس دخترانه منطقه 
است که اسفند سال گذشته قسمتی از زمین حیاط 
آن برای درخت کاری کنده شده و بعد از گذشت 7ماه 
برای سامان دهی این موضوع اقدام خاصی نشده است. 

کید خانواده هاست،  اما موضوعی که بیشتر مورد تأ
گردوخاکی است که همین حفاری کوچک ایجاد می کند 

و ضدعفونی دیگر معنای چندانی نخواهد داشت.
ید:  پدری که دخترش را به مدرسه آورده است، می گو
1۰روز از بازگشایی مدرسه می گذرد، ولی کمبودها 
کاملا قابل مشاهده است. ازجمله آن ها می توان به 
نبود مایع ضدعفونی دست یا مایع دست شویی در کنار 
آبخوری ها یا حتی دستگاه خاصی برای ضدعفونی لباس 
دانش آموزان اشاره کرد.وی در پاسخ به اینکه گفته شده 
است حضور دانش آموزان الزامی نیست و چرا فرزند خود 
را به مدرسه می فرستد؟ گفت: متأسفانه نرم افزار شاد 
که آموزش وپرورش برای یادگیری معرفی کرده است، 
به درستی کار نمی کند و معلمان دیگر فضاهای مجازی 
را به بچه ها برای آموزش معرفی می کنند که هرکدام از 
آن ها هزینه اینترنت می طلبد و تلفن همراه والدین باید 
در اختیار فرزند باشد تا او بتواند ساعتی درس یاد بگیرد.
مدیر مدرسه گلشن آزادی نیز با گله از اینکه شهرداری 
همراهی لازم را در ضدعفونی مدارس با آن ها نداشته 
است، بیان کرد: متأسفانه خاک و نخاله گوشه حیاط 
مدرسه یکی از عواملی است که آلودگی ایجاد می کند و 

نیاز به دورچینی باغچه و جمع آوری نخاله داریم.
وی درباره نگرانی خانواده ها نیز اظهار کرد: هرروز بعد 
از رفتن دانش آموزان، تمام کلاس ها با دستگاه سم پاش 
و با محلول ضدعفونی کننده که تهیه کرده ایم، نظافت 
می شود. جدا از این موضوع، سرویس های بهداشتی نیز 

قبل از ورود بچه ها هرروز شست وشو می شود.

نبود فاصله گذاری اجتماعی
مادر یکی از دانش آموزان با گله از اینکه متأسفانه 
آن طور که گفته شده است، فاصله گذاری اجتماعی 
انجام نمی شود، گفت: تا سال گذشته ۴۰دانش آموز 
در یک کلاس حضور داشتند. امسال با دسته بندی 
باز هم 21 تا 22 نفر در یک کلاس کنار یکدیگر قرار 
دارند. مسئولان می گویند پنجره برای رفت وآمد هوا باز 
است، اما از یک ماه دیگر با سرد شدن هوا چه اقدامی 

می توان انجام داد؟!
وی یادآور شد: بچه های کلاس اولی هنوز متوجه رعایت 
کردن بهداشت فردی نیستند و حتی با توصیه اکید 
والدین نمی توانند مدت زیادی ماسک را روی صورت 
خود نگه دارند. چگونه می توان از آن ها انتظار داشت 

که بازیگوشی نکنند و از دوستان خود فاصله بگیرند!؟
محمدی، مدیر مدرسه سزاوار رحمت، نیز با بیان اینکه 
از اسفندماه که شیوع بیماری کرونا مطرح شد تاکنون تنها 
یک بار در خرداد آتش نشانی برای ضدعفونی مدرسه وارد 
عمل شده است، تصریح کرد: با اعلام خبر بازگشایی 
مدارس، اقدام به ضدعفونی کردیم و این کار هرروز قبل 
از حضور دانش آموزان انجام می شود، اما هزینه آن بر 

عهده مدرسه است.
در این بین در برخی مدارس مانند مدرسه شاهد آل طاها 
بت کلاس های درس ضدعفونی می شود.  هرروز 2نو
همچنین دستگاه های اتومات برای ضدعفونی دست ها 
گذاشته شده است و سرویس های بهداشتی به صورت 

مرتب شست وشو و نظافت می شود.

مطهر ایجاد شده است. در این بافت همچنین ۶7هزار 
مترمربع پیاده روسازی، 71هزار مترمربع شوارع اصلی و 
۴۶۰۰مترمربع فضای مذهبی ایجاد شده که این نشان از 

عزم جدی مجموعه استان برای مشهد است.
وی ادامه داد: در طول 2۰سال که طرح 5۰درصد پیشرفت 
فیزیکی داشته است، مهم ترین نکته ای که بر آن تأکید داریم، 
موضوع زیرساخت هاست. باید نگاه منظری به حرم برای 

سواره و پیاده پیش بینی شود.

   باید به پروژه ها نگاه درازمدت داشت
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی نیز در این مراسم گفت: 
منابع بسیاری از مردم و بیت المال دست ما امانت است که 
گاهی دیده می شود نگاه درازمدت در تعاریف پروژه ها 

دیده نمی شود.
امیرحسین قاضی زاده هاشمی افزود: قطعا نیت ها خیر 
بوده است و همه افراد در پست های مختلف به این مهم 
توجه می کنند که تصمیماتی بگیرند که بعدها از آن ها به 

نیکی یاد شود.
وی ادامه داد: برخی از طرح ها و برنامه ها اول با سروصدای 
زیاد رسانه ای می شود، اما بعدها با صدمه عمومی عیان 
می شود که طرح توسعه حرم یکی از آن هاست. بنده در 
مقام قضاوت نیستم، اما به مردمی که به من به عنوان نظام 

قانون گذار اعتراض می کنند، چه پاسخی بدهم؟
قاضی زاده هاشمی گفت: مشهد طی ۳۰سال وسعت 
پنج برابری پیدا کرده است و آن کسی می تواند صاحب 
اندیشه باشد که برای این شهر افق صدساله ببیند. ما 
امیدواریم این پروژه با رشد سرعت سالانه 2.5درصد در 

بستری مناسب فراهم شود.
 نایب رئیس مجلس شورای اسلامی در پایان افزود: یکی 
از مهم ترین مشکلات ما در کشور نبود مدیران تصمیم گیر 

است.

مسابقه »نقاشی« و »نامه ای به شهید« ویژه خانواده های همکاران مجموعه نهاد مجری 
طرح نوسازی و بهسازی بافت پیرامون حرم مطهر رضوی برگزار می شود. این مسابقات 
به همت معاونت فرهنگی واجتماعی شهرداری منطقه ثامن و به مناسبت هفته دفاع 

مقدس و گرامیداشت یاد و خاطره شهدای ۸سال مقاومت غیورمردان جمهوری 
اسلامی ایران برگزار می شود. مهلت ارسال آثار تا اول مهرماه امسال و زمان اعلام 

نتایج و اکران آثار و اهدای جوایز سوم مهرماه است. 

آیاآییننامههایبهداشتیرعایتمیشود؟

اما و اگرهاى حضور دانش آموزان در مدارس

در عمليات اجرايى پروژه ره باغ حضرت زهرا(س) مشهد مطرح شد

افزایش64هزار مترمربع فضاى سبز اطراف حرم مطهر

نجمه موسوی زاده
خبرنگارشهرآرامحله


